
Folketingets Sundhedsudvalg

  

Folketingets Sundhedsudvalg har den 27. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 531 (Alm. del) til Indenrigs- og Sundhedsministeren, som hermed besva-
res.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF). 

Spørgsmål 531
”Hvilke konsekvenser vil det få for patienterne, at Hvidovre sygehus skal fyre 
12 pct. af medarbejderne og at andre sygehuse ligeledes står overfor yderlige-
re fyringsrunder?”

Svar spørgsmål 531:
Jeg kan på spørgsmålet forstå, at hr. Jonas Dahl forholder sig til situationen på 
sygehusene med omtrent samme præcision som sin partiformand. Der er ikke 
tale om, at Hvidovre Hospital fyrer 12 pct. af medarbejderne. De 12 pct. svarer 
nogenlunde til antallet af nedlagte stillinger, mens antallet af fyringer er langt 
lavere. Det er ikke ganske uvæsentligt fra et medarbejderperspektiv.

Regeringen har siden 2001 tilført mere end 16 mia. kr. alene til de offentligt fi-
nansierede sygehustilbud, og senest har regeringen meldt ud, at vi vil bruge 5 
mia. kr. mere på sundhedsvæsenet over de næste tre år. 
De tilførte midler har blandt andet givet sig udslag i, at der var ca. 8.600 flere 
ansatte på de danske sygehuse i 4. kvartal 2009 end der var i 4. kvartal 2007.

Såvel de mange penge som nettotilgangen i antallet af ansatte over de for-
gangne år har uden tvivl haft positive konsekvenser for patienterne i det dan-
ske sundhedsvæsen.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder / Wieteke Müskens

Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W www.sum.dk

Dato: 27. maj 2010
Enhed: Sundhedsøkonomisk 
center
Sagsbeh.: SUMWM
Sags nr.: 1003163
Dok. nr.: 223187

Sundhedsudvalget 2009-10
SUU alm. del Svar på Spørgsmål 531
Offentligt


